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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 16.12.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 18:30 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Marian Chęś 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

W części posiedzenia uczestniczył Pracownik Referatu Inwestycji /…/ p. Katarzyna Pawlisz. 

W pierwszej części posiedzenia odbyło się spotkanie z Przedstawicielką Firmy 

„WESTMOR”, opracowującej Strategię Rozwoju Gminy Więcbork. 

Następnie rozpoczęto posiedzenie Połączonych Komisji RM. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów RM w Więcborku p. Władysław Rembelski. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych: 

a) w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

b) w sprawie przyjęcia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. 

5. Omówienie planów pracy Rady Miejskiej na rok 2022 i planów pracy Komisji stałych 

Rady Miejskiej w Więcborku.  

6. Sprawy różne. 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki obrad. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk, jako pierwsze omówiła projekty uchwał 

finansowych na rok 2021; 
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a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4210) budżetowych w rozdz. 85195  

o kwotę 130,00 zł dokonano w związku z wpływem środków z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 jako refundacja kosztów organizacji transportu na szczepienia dla osób mających 

trudności w dotarciu na szczepienie oraz dla osób niepełnosprawnych. 

2. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4210 i §4240) budżetowych w rozdz. 

80101 o kwotę 385.800,00 zł dokonano w związku z uruchomieniem rządowego programu 

pn. „Laboratoria Przyszłości”. W ramach programu zakupione zostanie wyposażenie do szkól. 

Program jest finansowany z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 85504 § 2690 dokonano na podstawie 

Umowy Nr 125/2021 z dnia 09.12.2021 r. w sprawie wsparcia realizacji zadania publicznego 

realizowanego w ramach Programu asystent rodziny na rok 2021 r. przekazującej środki 

finansowe w wysokości 4.000,00 zł. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w § 4010. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku z realizacją 

umowy partnerskiej zawartej z Województwem Kujawsko-Pomorskim na wykonanie zadania 

inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zaplanowane wydatki, zgodnie  

z informacją przekazaną przez Urząd Marszałkowski, nie zostaną zrealizowane w całości.  

W przyszłym roku będzie konieczność ujęcia w budżecie niewydatkowanych środków. Po 

stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 plan zmniejsza się plan o kwotę 43.008,00 zł, 

natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 50.574,00 zł (§6057 i §6059). Powyższe 

zmiany potwierdzone zostaną stosownym aneksem do umowy partnerskiej. 

5. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 92109 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Przebudowa, budynku WDK w Sypniewie” w §6257 o kwotę 751.665,00 zł i w §6330  

o kwotę 115.600,00 zł. Epidemia Covid-19 wpłynęła na przedłużenie procedur weryfikacji 

złożonego wniosku o płatność końcową. Nierozliczone środki dofinansowania ujęte zostaną  

w planie finansowym na 2022r. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0750 o kwotę 25.920,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 70005§0920 o kwotę 500,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

71095§0830 o kwotę 9.790,00 zł (wpływy z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim), 

75023§0830 o kwotę 270,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny punkt 

pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

75023§0940 o kwotę 163,00 zł (zwrot dokonany przez komornika wpłaconych w latach 

ubiegłych i niewykorzystanych środków na pokrycie kosztów procesowych i komorniczych), 

75023§0970 o kwotę 1.350,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń w 

z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

75085§0970 o kwotę 2.355,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

75601§0350 o kwotę 12.600,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75616§0310 o kwotę 90.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

75615§0320 o kwotę 3.000,00 zł i 75616§0360 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z podatku 

rolnego), 

75615§0340 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 
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75615§0910 o kwotę 1.000,00 zł i 75616§0910 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

75616§0360 o kwotę 1.300,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

75616§0500 o kwotę 50.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75616§0880 o kwotę 210,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

75618§0410 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

75618§0460 o kwotę 5.600,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

75618§0490 o kwotę 1.800,00 zł (wpływy z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 

75618§0690 o kwotę 34,00 zł (wpływy z opłat różnych zrealizowanych przez USC), 

75618§0910 o kwotę 54,00 zł (wpływy z odsetek za nieterminowe wpłaty z tytułu opłaty 

eksploatacyjnej), 

75621§0020 o kwotę 3.400,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

75814§0920 o kwotę 5,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

75814§0940 o kwotę 18,00 zł (wpływy z opłaty produktowej z lat ubiegłych), 

80101§0610 o kwotę 5,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich duplikatów), 

80101§0750 o kwotę 2.160,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

80101§0970 o kwotę 515,00 zł i 80104§0970 o kwotę 40,00 zł (wpływy z różnych dochodów 

– wynagrodzenie płatnika), 

80104§0830 o kwotę 1.300,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach podstawowych), 

80113§0830 o kwotę 660,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

85219§0830 o kwotę 21.820,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

85219§0970 o kwotę 184,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

85295§0690 o kwotę 11.578,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych), 

85502§2360 o kwotę 3.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

85516§0690 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu dziecięcego), 

85516§0970 o kwotę 20,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

90019§0690 o kwotę 785,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska), 

90026§0880 o kwotę 14,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

7. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0550 o kwotę 1.340,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

71035§0830 o kwotę 37.000,00 zł (wpływy z usług cmentarnych), 

85202§0970 o kwotę 4.981,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu 

pomocy społecznej), 

80101§0830 o kwotę 970,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach podstawowych), 

80103§0660 o kwotę 1.700,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

80103§0670 o kwotę 6.700,00 zł i w rozdziale 80104§0670 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy  

z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach wychowania przedszkolnego). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2021r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w następnym 

m-cu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

8. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

w §4210 zwiększa się plan o kwotę 120.323,14 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 
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drogowych na utwardzenie dróg oraz piasku i soli na akcję zimową, w §4300 zwiększa się 

plan o 30.000,00 zł na zakup usług ładowania materiału drogowego oraz wałowania dróg 

gminnych. 

9. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 60016, 60095, 75011, 75023, 

90002 i 92695 dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym że zmniejszenie 

planu w rozdziałach 75011 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego w §4210. 

Natomiast zwiększenie planu w rozdziałach 90002 powoduje zmniejszenie odpowiednio 

planu finansowego w §4710.  

10. W rozdziale 70005 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

w §4300 zmniejsza się plan o 27.000,00 zł w związku z niższymi kosztami zakupu usług 

niezbędnych do prawidłowego gospodarowania mieniem komunalnym, 

w §4400 zwiększa się plan o 61.000,00 zł na sfinansowanie kosztów eksploatacyjnych, 

administracyjnych i funduszu remontowego należnych na rzecz wspólnot mieszkaniowych 

gdzie Gmina Więcbork jest członkiem, 

w §6060 zmniejsza się plan o kwotę 34.000,00 zł w związku z niższymi kosztami wykupu 

gruntów niż pierwotnie zakładano. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4010 

a §4270 i §4300 o łączną kwotę 3.600,00 zł w związku z prowadzonym remontem sali ślubów 

oraz realizacją zadań zleconych. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 pomiędzy §4010, 

§4280 i §4430 a §4270, §4300 i §4360 o łączną kwotę 12.400,00 zł w związku  

z koniecznością zakupu usług wywozu śmieci, zakupu usług pocztowych oraz 

telekomunikacyjnych. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 80104 §2310 o kwotę 10.000,00 zł 

celem pokrycia kosztów wychowania przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz 

dzieci z terenu Gminy Więcbork. 

14. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80101 w §6050 zmniejsza 

się plan w zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 613.800,00 zł w związku z koniecznością 

wydłużenia terminu realizacji tego zadania wynikającego z wykonania dodatkowych robót 

budowlanych niezbędnych do prawidłowego wykonania zadania. 

15. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 2, 13 i 14 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami oraz 

oszczędnościami jakie pojawiły się. Powstałe oszczędności stanowić będą źródło 

zmniejszenia deficytu oraz korekty dochodów. 

16. W rozdziale 90002, oprócz zmian opisanych w pkt 9 uzasadnienia, dokonuje się 

rozliczenia środków zabezpieczonych na wpłaty pracodawcy z tytułu przystąpienia 

pracowników do PPK i kwotę 493,07 zł przeznacza się na zakup usług wywozu odpadów 

komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Kopta nawiązała do punktu zmian dotyczącego Rządowego Programu 

„Laboratoria Przyszłości” i kwoty 385.000,00 zł na ten cel. Mówiła, że cieszy fakt, iż Rząd 

pomyślał o placówkach oświatowych i ich doposażeniu. Zapytania ofertowe już 

wystosowano, ale martwi krotki czas realizacji tj. do końca roku.  Prawda jest taka, że oferta 

sprzętowa jest skromna, a jeżeli w ogóle jest to nie najlepszej jakości. Spora kwota jest do 

dyspozycji placówek, ale powinna ona być przekazana dużo wcześniej, co najmniej od 

września br.  
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.  

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Projekt jest wypadkowa zmian w budżecie, które zaszły od ostatniej korekty dokonanej na 

sesji 30 listopada br. chodzi tu o uaktualnienie danych roku 2021, tak aby były one zbieżne  

z powyżej przyjętą uchwałą. Natomiast jeżeli chodzi o dalsze lata, to rok 2022 został 

skorygowany, tak był on zgodny z przedłożonym radnym projektem budżet Gminy Więcbork 

na rok 2022. Zmniejszenie deficytu i uwolnienie części nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 

spowodowało, iż można było ta nadwyżkę umieścić w działalności roku przyszłego. Ten 

zabieg dał również możliwość zmniejszenia planowanego kredytu w przyszłym roku. 

Zmieniono zatem wielkość przychodów i rozchodów oraz wielkość kwot długu w okresach 

obowiązywania WPF. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodniczący Komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały.  

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Kolejne z omówionych projektów uchwal dotyczyły finansów Gminy Więcbork na rok 

2022  

Projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 2022 stanowi załącznik do niniejszego 

Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Skarbnik Gminy Więcbork omówiła również pokrótce korekty wprowadzone do projektu 

budżetu Gminy Więcbork an rok 2022. 

 Na chwilę obecną znana jest już kwota za jaka ZGK w Więcborku świadczyć będzie 

usługę odbioru odpadów komunalnych  i jest to kwota wyższa o ponad 300.000,00 zł, niż 

założono w zapisach projektu budżetu. Pierwotnym projekt miał skalkulowaną kwotę na 

poziomie dotychczasowej stawki tj. 25,00 zł. Po rozstrzygnięciu przetargu miesiąc styczeń 

2022 przyjęto stawkę 25,00 zł, natomiast od lutego 2022 wg stawki na poziomie 28,00 zł.  

/zniżka dla posiadaczy kompostowników pozostaje bez zmian tj. 2,00 zł/, 

 Pozyskanie dofinansowania z Rządowego Funduszu Dróg na przebudowę przejścia dla 

pieszych przy ul. Alei 600-lecia, z przebudową oświetlenia. Kwota dofinansowania to 

69.337,00. Wyższy niż zakładano będzie całkowity koszt wykonania tego zadania. 

Pierwotna kwota zabezpieczona na ten cel to 80.000,00 zł, z kolei oferta wykonawcy to 

kwota w granicach 110.000,00 zł. 

 Pierwotnie w przychodach zaplanowany był kredyt na poziomie 3.885.577,01 zł. Kredyt 

ten miał finansować częściowo deficyt oraz część rozchodów w kwocie 110.597,01 zł. 

Tak wyglądało to w I połowie listopada br. zmiany w zakresie zmniejszenia deficytu 
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umożliwiły nam uwolnienie części nadwyżki z lat ubiegłych, która była przeznaczona na 

finansowanie tegorocznego deficytu i przeznaczenie jej na finansowanie działalności 

Gminy Więcbork w roku 2022. Wpłynęło to korzystnie na strukturę przychodów, gdyż 

umożliwiło zmniejszenie wielkości kredytu o 1.610.368,00 zł i ostatecznie kredyt, który 

na chwilę obecną planowany jest do zaciągnięcia wynosi 2.275.209,01 zł. Nie ma też na 

ten moment potrzeby finansowania rozchodów kredytem, co oznacza że cały kredyt 

przeznaczony jest tylko na finansowanie deficytu.  

 Podstawy, które stanowiły dane wyjściowe do kalkulacji w zakresie przychodów to 

przyjęte stawki w sprawie podatków i opłat lokalnych. Podatek od nieruchomości  

i podatek od środków transportowych oparty został o założenia wzrostu do 4%. Wyższa 

jest też cena ogłoszona przez Prezesa GUS w zakresie sprzedaży żyta, co stanowi 

podstawę do określenia stawki podatku rolnego /61,48 zł na rok 2022/. Wyższa jest 

również cena za drewno. Przychody z tytułu podatków i opłat lokalnych stanowią około 

20%-35% planu dochodów Gminy. 

Po przedstawieniu założeń do budżetu na rok 2022 Przewodniczący Komisji otworzył 

dyskusję pytając, czy środki wolne z lat ubiegłych i nadwyżka z lat ubiegłych zostały już  

w stu procentach zaangażowane. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że według jej oceny środków wolnych ostatnich 

latach nie było, natomiast nadwyżka z lat ubiegłych została rozdysponowana w stu 

procentach.   

Przewodniczący Komisji mówił, że trudno dyskutować o tym budżecie z różnych względów, 

niezależnych od Gminy Więcbork. Galopująca inflacja, jak również dochody z budżetu 

Państwa przy tej rosnącej inflacji są niższe niż przydzielone Gminie przez Ministerstwo 

Finansów na ten rok. Odzwierciedleniem tego jest to, że jeszcze w tym roku i poprzednich 

latach Gmina Więcbork wyróżniała się tym, iż miała ta czystą nadwyżkę operacyjną jeżeli 

chodzi o budżet na przyszły rok widoczny jest już czysty deficyt operacyjny. Większość 

jednostek samorządu terytorialnego boryka się z tym, dlatego też rząd zmienił przepisy, które 

pozwalają na posiłkowanie się zarówno środkami wolnymi, jak i nadwyżką budżetową z lat 

ubiegłych. W związku z tym ten plan po stronie wydatków na przyszły rok musi być tym 

limitem, którego w żadnym przypadku nie może być przekroczony, poza jedynym – 

zwiększeniem dochodów, wówczas mogą być zwiększane wydatki. Ten budżet zabezpiecza 

sfinansowanie wszystkich wydatków związanych z realizacją zadań nałożonych na Gminę 

Więcbork przepisami prawa. Wątpliwość budzi jedynie pozycja „obsługi długu”, gdyż 

przyjmując że wskaźnik Wibor będzie 3 lub powyżej 3 plus niska marża 1%, to tych środków 

zaplanowanych nie wystarczy. Wyjściem jest zaplanowana, a nadwyżka, która jeżeli  

w pierwszych miesiącach nie zostanie zaangażowana, to warto rozważyć realizację 

rozchodów w pierwszych trzech miesiącach nowego roku. Wydatki rzeczowe zaplanowane 

muszą być limitem, które nie należy przekraczać. Zwiększając wydatki w tym roku niedobór 

operacyjny w roku kolejnym będzie jeszcze wyższy. Budżet ten jest trudny do zrealizowania, 

ale możliwy realizacji. Duży udział po stronie wydatkowej mają zadania inwestycyjne 

stanowiące 23% struktury, przy czym 20% środków finansowania pochodzić będzie  

z kredytów, większość jednak z nich realizowana będzie z udziałem środków zewnętrznych. 

Przewodniczący Komisji podkreślił, że zatrważające są dla niego wyliczenia dotyczące 

gminnej oświaty. Wszystkie dochody związane z oświatą wynoszą: 13.504.558,00 zł, 

wydatki: 23.586.970,00 zł. Oznacza to, że Gmina Więcbork po uwzględnieniu dochodów 

generowanych przez oświatę, dopłaca do oświaty z innych środków kwotę: 10.082.412,00 zł. 

jest to prawie 50%. Jeżeli chodzi o subwencjonowane wydatki: subwencja wynosi 

11.645.498,00 zł, z kolei wydatki zaplanowane na zadania subwencjonowane wynoszą 
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20.247.850,00 zł. Z tego wynika, że gmina dopłaca w tym zakresie 8.602.522,00 zł, przy 

założeniu że obowiązek finansowania tej dziedziny spoczywa na budżecie Państwa. Trudny 

do przyjęcia jest fakt, że subwencja prawie nie wystarcza na płace i pochodne w oświacie.  

Ponadto Przewodniczący odniósł się do zaplanowanych w oświacie kwot na odprawy 

emerytalne 682.600,00 zł. Przeliczając według schematu średnio 5.000,00 zł × 6 m-cy = 

30.000,00 zł, wynika, że 23 osoby musiałyby przejść na emeryturę w roku 2022. Prosił  

o sprawdzenie tych danych i przekazanie informacji radnym jeszcze przez sesją budżetową. 

Kończą radny stwierdził, że będzie głosował za tym budżetem, ale na początku roku 2022 

należy już zacząć dyskusję nad budżetem roku 2023, gdyż przy tej inflacji i obniżających się 

dochodach z budżetu państwa na pewno nie zostanie osiągnięta nadwyżka operacyjna, która 

tak na marginesie samorządy będą mogły się posiłkować tylko do roku 2025. 

Radny Jan Antczak powiedział, że po wypowiedzi Przewodniczącego Komisji  

i księgowego w jednej osobie, nie ma żadnych wątpliwości, co do tego, że będzie glosował za  

tym budżetem. Z natury jest optymistą i wierzy, że realizacja tego budżetu zakończy się 

sukcesem.  

Radna Beata Kopta odnosząc się do wątpliwości Przewodniczącego Komisji w zakresie 

wysokości kwoty zabezpieczonej na odprawy dla nauczycieli powiedziała, że planowane jest 

to w ten sposób, że po uwagę bierze się wszystkich nauczycieli, którzy w danym roku 

osiągają wiek 55 lat, czyli mogą odejść na tzw. świadczenie kompensacyjne, a patrząc na 

grono pedagogiczne w dużej mierze nie są to młodzi nauczyciele. Do tego dochodzą osoby 

które nabywają prawa emerytalne osiągając wiek 60 lat. Wszystkie te osoby planuje się do 

budżetu choć niekoniecznie potwierdzają one, czy odchodzą, czy nie. Takie zapytanie zostaje 

kierowane do ww. osób, ale one niekoniecznie są w pełni zdecydowane. Sytuacja w kraju jest 

jaka jest i np. we wrześniu może się okazać że nie ma pracy dla wszystkich  

z dotychczasowych pracowników. Wówczas na koniec maja pracownicy mogą złożyć 

stosowny wniosek. Dlatego też działaniem wskazanym jest zabezpieczenie tych środków  

w odpowiedniej wysokości. Radna dziękowała też za uwzględnienie podwyżki 210,00 zł 

brutto na każde stanowisko pracy, choć mając na względzie nowe przepisy podatkowe, 

rosnąca składkę zdrowotną i wzrost inflacji, raczej optymizmu brak. 

Przewodnicząca RM zwracając się do Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że w projekcie 

planu finansowego na rok 2022 nie odnotowała inwestycji dotyczącej świetlicy wiejskiej 

sołectwa Pęperzyn. Pytała, co z tą inwestycją. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że na etapie projektowania budżetu Gminy Więcbork na 

rok 2022 nie została ona zgłoszona, ale na chwile obecną nie wie skąd wziąć dodatkowe 

300.000,00 zł, żeby to zadnie umieścić w budżecie. 

An to zadanie otrzymaliśmy przecież dofinansowanie – mówiła Przewodnicząca RM. 

Pozostaje jeszcze póki, co rok 2023 na wykonanie zadnia – Skarbnik Gminy Więcbork 

Przewodnicząca RM kontynuując dociekała, dlaczego w zadaniach inwestycyjnych nie 

znalazło się też zadanie, o którym mówiono, że jest istotne tj. przygotowanie dokumentacji 

technicznej budowy chodnika i oświetlenia przy ulicy Gdańskiej w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka zabierając głos powiedział, że tak jak już wielokrotnie rozmawiano na 

ten temat, projekt został przygotowany w ten sposób, jak to radnym przedłożono. Propozycji 

zadań inwestycyjnych do umieszczenia w dokumencie było znacznie więcej, ale nie oznacza 

to, że każda z nich znaleźć może odzwierciedlenie w projekcie budżetu na kolejny rok. Ten 
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projekt, który przedłożony został radnym, jest na dzień dzisiejszy projektem na miarę 

możliwości finansowych Gminy, natomiast to co będzie się działo w ciągu roku trudno 

przewodzie. Radni wiedzą, że budżet traktowany jest bardzo dynamicznie i jeżeli tylko 

pojawiają się możliwości wprowadzenia do niego nowych zadań inwestycyjnych to tak się 

dzieje. Na etapie tworzenia projektu budżetu niestety nie wszystkie złożone propozycje mogły 

zostać uwzględnione. 

Przewodnicząca RM zauważyła, że w projekcie budżetu pojawiło się ponownie zadanie 

polegające na budowie ogrodzenia placu zabaw w Sypniewie na kwotę 16.000,00 zł. na 

ostatnich zmianach w budżecie kwotę na to zadanie zwiększano o bodajże 40.000,00 zł. radna 

dociekała, czy materiał ciągle tak drożeje, że jest potrzeba dokładania na ten konkretny cel, 

czy chodzi o jeszcze inną rzecz. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że są to środki w ramach Funduszu Sołeckiego. 

Z tego co doczytałam sołectwo daje 3.000,00 zł resztę daje Gmina Więcbork – mówiła 

Przewodnicząca RM. 

W części opisowej budżetu jest wpis „przebudowa ogrodzenia placu zabaw” w nawiasie 

fundusz sołecki kwota 16.000,00 zł. –  Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zadała też pytanie dotyczące dotacji przedmiotowej dla Domu Kultury 

tj. zwiększenia o kwotę 21.000,00 zł. 

Dotacja projektowana przez MGOK w Więcborku była wyższa, natomiast oprócz 

zwiększenia wynagrodzenia 210,00 zł dla pracowników, w projekcie ujęto zatrudnienie po 0,5 

etatu animatora na każda świetlicę wiejską. Kalkulując dotację na kolejny rok przyjęto kwotę 

dotacji planowaną na rok bieżący plus zwyżkę wynagrodzeń o 210,00 zł oraz 2 etaty 

animatora – mówiła  Skarbnik Gminy Więcbork.  

Czy to będą etaty w ramach osób już zatrudnionych w MGOK, czy będą to nowe etaty? – 

pytała Przewodnicząca RM. 

Takiej informacji w projekcie planu finansowego złożonego przez MGOK w Więcborku nie 

było – mówiła  Skarbnik Gminy Więcbork. 

Radna Kopta analizując projekt budżetu nie odnotowała kontynuacji inwestycji na ul. 

Słonecznej w Więcborku. Chciała wiedzieć, czy to zadanie przewiduje się do realizacji  

w przyszłym roku, czy odkłada się to na kolejne lata. 

Radna Beata Lida stwierdziła, że Przewodnicząca RM niejako rozpoczęła temat który ona 

chciała poruszyć, a mianowicie sprawę inwestycji która miała być realizowana w świetlicy 

wiejskiej sołectwa Pęperzyn. Skarbnik mówiła, że będzie to realizowane w roku 2023, a ona 

uważa, że skoro są na ten cel pozyskane środki zewnętrzne, to powinno się dołożyć wkład 

własny i zadnie wykonać. Sytuacja Państwa jest z dnia na dzień coraz gorsza i śmie 

przypuszczać, iż odpuszczenie teraz tego przedsięwzięcia może skutkować tym, że nie 

zostanie ono wykonane wcale. Łatwo dołożono środki na prace dodatkowe przy modernizacji 

i przebudowie sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku i przy tej okazji 

nie było wątpliwości, co do zasadności wydatkowej, chociaż uważała, że te wydatki można 

było przewidzieć już na etapie projektowym. Widząc, że w projekcie nie ma ujętego zadania 

w Pęperzynie, mówiąc wprost jest tym oburzona. Poza tym, jak zauważyła, zabezpiecza się 

kwotę 40.000,00 zł na utwardzenie terenu wokół Przedszkola Gminnego „Niezapominajka”  

w Więcborku tudzież podobne kwoty na inne mniejsze działania. Przypomniała również, że 
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na zebraniu sołeckim Burmistrz powiedział mieszkańcom, że to zadanie w świetlicy będzie 

realizowane, a  teraz okazuje się, że wcale nie. 

Burmistrz Więcborka nie zgodził się z dużą częścią wypowiedzi radnej, mówiąc, że żadne 

środki finansowe z budżetu Gminy Więcbork, czy to jest 1,00 zł, 5,00 zł, 10.000,00 zł, czy 

1.000.000,00 zł, nie są wydawane „lekką ręką”. Każdy dokonywany wydatek analizowany 

jest pod kątem jego racjonalności, oszczędności i przede wszystkim mając na względzie 

dobro finansów publicznych oraz mieszkańców gminy Więcbork. Rozumie oburzenie radnej 

tym, że w projekcie budżetu na rok 2022 nie znalazło się wykonanie zadania rozbudowy 

świetlicy wiejskiej w Pęperzynie. Przypomniał również, że ww. zadanie oraz przygotowanie 

stosownej dokumentacji pojawiło się w budżecie gminy Więcbork jeszcze zanim Gmina 

pozyskała dofinansowanie ze środków zewnętrznych na rozbudowę tego obiektu. Jeżeli 

Gmina podejmuje decyzję o przygotowaniu dokumentacji technicznej, to nie po to aby 

stwarzać pozory, że coś się chce zrobić, ale po to by to rzeczywiście zrobić. Przygotowując 

projekt planu finansowego przychodzi się mierzyć z często trudnymi decyzjami. Każdy  

z radnych, ma jakieś oczekiwania, podobnie jak sołtysi, czy sami mieszkańcy. Wiadomo, że 

oczekiwania te znaczenie przewyższają możliwości finansowe Gminy Więcbork. Niemniej 

zapewnił, że środki zewnętrzne pozyskane na rozbudowę świetlicy w Pęperzynie zostaną na 

ten cel przeznaczone i kiedy tylko pojawi się możliwość realizacji zadania, zostanie ono 

wykonane. Burmistrz powiedział również, że nie chciałby, aby przekreślono wszystko to co 

udało się dotychczas zrealizować, patrząc przez pryzmat tego, że inwestycja w Pęperzynie nie 

zostanie wykonana w roku 2022 tylko 2023. 

Przewodnicząca RM prosiła o podanie ile wynosi dofinansowanie ze środków zewnętrznych 

na wykonanie zadnia w Pęperzynie. 

400.000,00 zł – powiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM skazała, że widzi możliwość zrealizowania inwestycji w Pęperzynie. 

Była zaskoczona, że w projekcie zadań inwestycyjnych, pojawiła się przebudowa drogi  

w Sypniewie Wybudowanie. O tej inwestycji nie rozmawiano, a w projekcie pojawiło się na 

to zadanie 500.000,00 zł przy dofinansowaniu zewnętrznym na poziomie 90.000,00 zł  

i wkładzie własnym 415.000,00 zł. Gdyby Zamienić tą inwestycję na inwestycję  

w Pęperzynie teoretycznie zyskano by 100.000,00 zł. W WPF zaplanowano na inwestycję  

w Pęperzynie 700.000,00 zł, 400.000,00 zł wynoszą środki zewnętrzne, 300 środki własne, 

zatem 100.000,00 zł w budżecie zostaje. 

100.000,00 zł nie pozostaje do dyspozycji, gdyż należałoby skorygować w tym przypadku 

dochody – wyjaśniła Skarbnik Gminy Więcbork.  

Burmistrz Więcborka podał, że inwestycja polegająca na przebudowie drogi w Pęperzynie 

pojawiła się w wyniku rozmów również z Biurem Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku. W bieżącym roku podobną inwestycję zrealizowano w Borzyszkowie  

w ramach środków z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Odwołując się do poprzednich lat 

i budżetów można odnotować w każdym z nich taką inwestycję, co jest realizacją polityki 

wykorzystywania każdej okazji na budowę dróg w ramach środków zewnętrznych, a jedną  

z takich opcji jest FOGR. Przy wyborze podobnej inwestycji na rok 2022 brano pod uwagę 

ciągi komunikacyjne po których jeżdżą autobusy szkolne i w konsultacji z BOOS padła 

propozycja, że wspomniany powyżej odcinek drogi w Sypniewie jest bardzo dobrze 

przygotowany jeżeli chodzi o podbudowę i warto byłoby go przebudować. Burmistrz 

zauważył, że spośród 20-30 inwestycji w projekcie chciałby i on mieć również możliwość 

zaproponowania którejś z nich.  
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Żeby było sprawiedliwie: Sypniewo dostanie boisko wielofunkcyjne, natomiast Pęperzyn 

świetlicę – stwierdziła Przewodnicząca RM. 

Burmistrz Więcborka mówił, że chciałby, aby wybrzmiało jednoznacznie, iż nikt nie 

powiedział że świetlica wiejska w Pęperzynie nie zostanie przebudowana. Deklarował  

i podtrzymuje deklarację, że to zadnie zostanie zrealizowane. Jeżeli mówi o tym na zebraniu 

wiejskim, to w kategoriach tego że rozpatrzone zostanie to do wykonania na kolejny rok. Dziś 

może stanąć przed mieszkańcami i otwarcie powiedzieć, że na rok 2022 nie przyjęto tego do 

budżetu, ale jest to cały czas rok w którym realizacja tej inwestycji może nastąpić. Środki 

finansowe zewnętrzne na ten cel zostały przyznane. W WPF wartość zadnia określono na 

kwotę 700.000,00 zł, ale na dzień dzisiejszy nie może powiedzieć, czy taka jest wartość tego 

zadnia. Nikt natomiast na pewno nie neguje potrzeby i zasadności wykonania tego 

przedsięwzięcia. Pozostaje jednak kwestią otwarta, czy nastąpi to w roku 2022, czy w roku 

2023. 

Radna Lida mówiła, że do końca była przekonana, że to zadanie znajdzie odzwierciedlenie  

w projekcie budżetu na rok 2022, ale tak ostatecznie się nie stało. Natomiast nie przypomina 

sobie tego, aby na temat inwestycji przebudowy drogi w Sypniewie rozmawiano na Komisji  

z radnymi. Burmistrz wskazuje na rok 2023, jako ostateczny rok wykonania zadania, ale tak 

naprawdę mało stabilna sytuacja w kraju nie skłania raczej do robienia tak dalekosiężnych 

planów z gwarancją ich wykonania. Przewodniczący Komisji wskazuje, że przy kolejnych 

budżetach mogą pojawić się problemy z uchwaleniem go przez Radę i jego słowom ufa, bo 

jest on fachowcem w tej dziedzinie. Radna złożyła oficjalny wniosek o umieszczenie 

inwestycji przebudowy świetlicy w Pęperzynie w planie finansowym Gminy Więcbork  

w roku 2022. 

Przewodniczący Komisji przypomniał, że jeżeli radna składa oficjalny wniosek w ww. 

sprawie musi jednocześnie wskazać źródła jego finansowania. 

Radna Lida doprecyzowała, że wykonanie wskazanej przez nią inwestycji ma zostać 

sfinansowane w ramach środków pierwotnie przeznaczonych na realizację przebudowy drogi 

w Sypniewie.  

Burmistrz Więcborka stwierdził, że kwestia omawiania inwestycji planowanej w Sypniewie 

jest do zweryfikowania, a radna uczestniczyła we wszystkich posiedzeniach tego gremium. 

Przypomniał, że dokumentacja techniczna na tą drogę w Sypniewie została wprowadzona do 

budżetu na sesji w miesiącu październiku. Jak mniema zaskoczenie radnej wynika z tego, że 

po prostu tego faktu nie pamięta.   

Kierownik Referatu /…/Dróg UM w Więcborku odnosząc się do omawianej inwestycji  

w Sypniewie wskazał, że środki z FOGR, pozyskiwane są przez Gminę Więcbork co roku.  

W ramach tych pieniędzy wykonano w poprzednich latach odcinki dróg: Nowy Dwór-

Zakrzewek, pętla Zabartowo-Puszcza i odcinek w Borzyszkowie. We wrześniu odbył 

rozmowę z Burmistrzem oraz z Biurem Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, 

w kwestii wskazania drogi dojazdowej do gruntów rolnych, a jednocześnie trasy po której 

realizowany jest dowóz dzieci do szkół gminnych. BOOS wskazał drogę Sypniewo 

Wybudowanie – drogę do PGR, CPN i trasę autobusu szkolnego. Wystąpił do Burmistrza  

o zabezpieczenie środków na realizację tego zadnia z udziałem środków Fundusz FOGR, aby 

w miesiącu styczniu złożyć wniosek o środki zewnętrzne. W październiku pojawiła się  

w zmianach budżetowych pozycja wykonania dokumentacji na przebudowę omawianej drogi, 

tak aby w styczniu złożyć stosowny wniosek o dofinansowanie. Zatem ta pozycja w projekcie 

budżetu nie jest niczym nowym. 
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Z obrad ubył radny Mateusz Łański – obecnych 13 radnych 

Radna Lida podkreśliła, że absolutnie nie podważa pracy i zaangażowania przedmówcy  

w sprawy drogowe. Uważa jedynie za dalece nieuczciwe w stosunku do mieszkańców 

Pęperzyna, nie umieszczenie w przyszłorocznym budżecie inwestycji dotyczącej świetlicy 

sołectwa. Mieszkańcy czekają na wykonanie tego zadania od dłuższego czasu natomiast 

droga w Sypniewie pojawiła się dopiero niedawno. Oczywiście to wszyscy radni zdecydują, 

co ostatecznie ma zostać umieszczone w budżecie. Ona mówi o swoich odczuciach bo ma do 

tego prawo i prosi o przegłosowanie złożonego wniosku formalnego. 

Radna Brygida Migawa mówiła z kolei, że w Sypniewie od lat nie zrobiono żadnej drogi 

oprócz drogi wojewódzkiej. Projekt drogi na Osiedlu Leśnym jest i nic się nie robi. Teraz, 

kiedy ma zostać wykonane 100m drogi znów pojawiają się problemy. Zaczyna to odbierać  

w ten sposób, że niektórzy czują wyraźną antypatię do Sypniewa. 

Radny Jan Antczak stwierdził, że dyskusja zmierza w niewłaściwym kierunku. Burmistrz 

wyraźnie zaznaczył, że realizacja zadania w Pęperzynie nie jest wykluczona w roku 2022  

i jeżeli tylko taka możliwość się pojawi tak się stanie. Licytowanie się w tej chwili co gdzie 

zrobiono, a czego nie zrobiono nie ma najmniejszego sensu. 

Burmistrz Więcborka apelował o odrzucenie wniosku radnej Lidy zapewniając, że przyjecie 

projektu budżetu w przedłożonej formule nie przekreśla realizacji dotyczącej przebudowy  

i rozbudowy świetlicy wiejskiej w Pęperzynie., na którą Gmina Więcbork otrzymała środki  

w wysokości 400.000,00 zł. Dziś też niestety jeszcze nie wiadomo, czy będzie brakowało 

300.000,00 zł wkładu własnego, bo nie ma jeszcze kosztorysów na wykonanie tej inwestycji. 

Natomiast gdyby wniosek radnej został przegłosowany na komisji, a w konsekwencji i na 

sesji, skutkowałoby to po raz pierwszy nie skorzystaniem Gminy Więcbork ze środków  

w ramach FOGR tj. nie pozyskaniem 100.000,00 zł na drogi. 

Przewodniczący Komisji prosił o podanie terminu rozliczenia inwestycji planowanej  

w Pęperzynie. 

Do końca roku 2023 – wskazała Skarbnik Gminy Więcbork. 

Radny Stanisław Piłka uważał, że drogę w Sypniewie należy zrobić, a jest przekonany, że 

świetlice w Pęperzynie też uda się zrealizować w roku 2022. Będą przetargi i w ramach nich 

na pewno jakieś wolne środki się pojawią i będzie możliwe sfinalizowanie zadania  

w Pęperzynie. Jeżeli droga w Sypniewie jest trasa autobusu szkolnego należy, a jest 

możliwość pozyskania na ten cel kwoty 100.000,00 zł, to trzeba to zrobić. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że widzi pewne możliwości wprowadzenia zadania  

w Pęperzynie do budżetu na 2022 rok. w rezerwie budżetowej ma zabezpieczone środki, na 

działania związane z przejęciem spadku po jednym z mieszkańców gminy, gdzie jest do 

zapłacenia spora kwota. Jeżeli radni zdecydują, rezerwa może zostać uwolniona np. na sesji 

styczniowej, ale wówczas należy mieć świadomość, że w momencie ostatecznie ustalonego 

inwentarza po zmarłym i konieczności spłaty tych zobowiązań, nie będzie wówczas z czego 

tego pokryć. Skarbnik zaznaczyła też, że w chwili obecnej nie liczyłaby na oszczędności po 

przetargach, będzie zadowolona jeżeli nie będzie trzeba do nich jeszcze dokładać. 

Radny Andrzej Wenda powiedział, że Skarbnik wskazała pewne możliwości. Osobiście nie 

chciałby, aby jakieś środki zewnętrzne, które Gmina pozyskała, przepadły bezpowrotnie.  

O ile środki na świetlicę w Pęperzynie nie przepadną, o tyle nie wystąpienie o środki na drogę 

w Sypniewie zaprzepaści jej przebudowę. Rzeczona droga wymaga interwencji i źle by się 
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stało, gdyby nie wykorzystać pojawiającej się możliwości na zmianę tego stanu rzeczy.  

Z kolei oszczędności mogą pojawić się np. z zaplanowanych, a ostatecznie nie wypłaconych  

w zakładanej liczbie odpraw dla nauczycieli.  

Przewodnicząca RM stwierdziła, że skoro Skarbnik widzi takie możliwości, to może warto  

z tego skorzystać i uwolnić rezerwę. Rozumie rozczarowanie radnej Beaty, bo podobnie jak 

pozostali radni, chce ona zrealizować postulaty i oczekiwania społeczności którą reprezentuje.   

Burmistrz Więcborka zapewniał o tym, że nikt nie wykluczył realizacji inwestycji  

w Pęperzynie. Mowa jest jedynie o tym, że być może nie będzie to w tym roku, a w kolejnym. 

Na pewno nie złoży w styczniu propozycji rozwiązania rezerwy budżetowej, która 

zabezpieczona jest na cel, o którym wspomniała Skarbnik Gminy. Prosił o uspokojenie 

emocji i danie sobie czasu na przepracowanie pewnych rzeczy. Na pewno nie może obiecać, 

ze w styczniu, czy lutym ta inwestycja się pojawi, ale doświadczenie pokazuje, że często  

w ciągu roku pojawiają się nowe możliwości i wprowadzane są kolejne nowe inwestycje. 

Wielokrotnie inwestycje zaplanowane na mowo tę „X”, są zrealizowane na kwotę „X razy 

dwa lub półtorej”. Nikt nie powiedział, że inwestycja ta nie zostanie zrealizowana, ale  

w projekcie tego budżetu po prostu się nie zmieściła. 

Radna Lida powiedziała, że swojego wniosku nie wycofuje i prosi o jego przegłosowanie. 

Przewodniczący Komisji zwrócił się do Skarbnik z pytaniem dotyczącym upoważnień.  

W projekcie widnieje takie upoważnienie Burmistrza do udzielania pożyczek do wysokości 

100.000,00zł. O ile pamięta w przychodach i rozchodach tego przedsięwzięcia nie ma. 

Dotyczy to pożyczek jednorocznych, które nie muszą być uwzględniane w przychodach  

i rozchodach. Pożyczka jest udzielana w danym roku i jej spłata następuje w tym samym roku 

– mówiła Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodniczący Komisji wyraziła życzenie, aby nakłady na oświatę, które z roku na rok są 

coraz większe, miały swoje przełożenie na efekt końcowy czyli na wyniki. 

Skarbnik Gminy Więcbork w kwestii kosztów obsługi długu zapewniła, ze to co na 

przyszły rok zostało w tej mierze zabezpieczone w budżecie Gminy Więcbork, zabezpiecza 

nawet przed bardzo drastycznym wzrostem oprocentowania. W tym też dziale budżetu liczy 

na oszczędności. Komentując projekt budżetu w zakresie wzrostu wydatków, Skarbnik 

podała, że miał na niego wpływ znaczący wzrost kwoty funduszu sołeckiego na rok 2021 była 

to kwota 517.000,00 zł, natomiast na rok 2022 jest to wartość 583.000,00 zł. kolejny rok jest 

również rokiem, w którym w całości ze środków Gminy Więcbork finansowana będzie 

działalność Klubu Dziecięcego. Do tej pory funkcjonowanie Klubu odbywało się  

z dofinansowaniem środków unijnych. Te dwa czynniki również znacząco wpłynęły na kwotę 

wydatków bieżących.  

Burmistrz Więcborka nawiązując do wcześniejszego pytania Przewodniczącego Komisji  

w kwestii środków zabezpieczonych na odprawy emerytalne w dziale oświaty gminnej 

powiedział, że z informacji telefonicznej uzyskanej od Dyrektor BOOS w Więcborku wynika, 

że obliczone jest to w ten sposób, że każdy kto nabędzie lub ma już takie uprawnienia jest 

liczony do wysokości środków zabezpieczonych na ten cel. 

Przewodniczący Komisji podziękował za wyjaśnienia stwierdzając jednocześnie, że właśnie 

w oszczędnościach – środkach niewykorzystanych z tego tytułu, upatruje możliwości 

zrealizowania inwestycji postulowanej przez radną Beatę Lidę.   
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Burmistrz Więcborka w odwołaniu do słów przedmówcy podkreślił, że właśnie z tego 

powodu nie przekreśla możliwości wykonania tego zadania w kolejnym roku. 

Przewodniczący Komisji uznał, że radni powinni w tym zakresie monitorować w przyszłym 

roku wykonanie budżetu. 

Radna Beata Lida dość sceptycznie podeszła do wydatkowania prawdopodobnych 

oszczędności uważając, że jeżeli takowe środki się pojawią to na pewno zajdzie konieczność 

przeznaczenia ja na którąś z dróg gminnych, a tych na terenie gminy nie brakuje. Prosiła 

Skarbnik o przygotowanie zestawienia ilości środków, jakie przeznaczyła Gmina Więcbork 

na poszczególne sołectwa w okresie trzech ostatnich lat. Od kiedy pamięta na sołectwo 

Sypniewo przeznaczano najwięcej środków i do dziś tak jest, a radną jest już od 20 lat. 

Radna Brygida Migawa ad vocem słów radnej powiedziała, że nikomu nie wypomina, jakie 

pieniądze kiedy i gdzie przeznaczano. Od kiedy pamięta, żadna droga nie była w Sypniewie 

zrobiona kompleksowo, co najwyżej są one wyrównywane lub naprawiane. Natomiast  

w Pęperzynie zrobiono drogę z polbruku.  

Burmistrz Więcborka prosił o wyciszenie niepotrzebnych emocji. Mówił, że przez wiele lat 

Rada udowodniła, że jest skłonna do kompromisu i szukania sensownych rozwiązań, co 

przekładało się na wiele podjętych wspólnie decyzji. Natomiast dzielenie się, gdzie na jakie 

sołectwo poszło mniej lub więcej pieniędzy, jest drogą do nikąd. Podjęto swego czasu decyzję 

na wykonanie dokumentacji na przebudowę i rozbudowę świetlicy i to zadanie na pewno 

zostanie zrealizowane. Nie wie, czy nastąpi to w roku 2022, czego nie wyklucza, ale w 

projekcie budżetu na dzień dzisiejszy tego zadnia nie ma. 

Z obrad chwilowo ubyła radna Dorota Wnuk /na sali obecnych 12 radnych/ 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i w pierwszej kolejności przystąpił do 

głosowania wniosku formalnego radnej Beaty Lidy w sprawie wycofania z projektu budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2022 inwestycji dotyczącej budowy drogi w Sypniewie 

Wybudowanie i wprowadzenia w to miejsce zadania polegającego na przebudowie  

i rozbudowie świetlicy wiejskiej sołectwa Pęperzyn 

Obecnych 12 radnych 

Za wnioskiem głosowała - 1 radna 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

Przeciwnych - 8 radnych 

 

Wniosek upadł 

 

Następnie Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2022. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 1 radnych 

Przeciwna - 1 radna 

 

Opinia pozytywna 
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Kolejnym omówionym przez Skarbnik Gminy Więcbork dokumentem był projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork.  

 

Dokument dostępny na stronie BIP Gminy Więcbork oraz do wglądu w biurze RM  

w Więcborku. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wniosła dwie autopoprawki  do omawianego projektu WPF. 

Pierwsza dotyczyła tabeli WPF i danych za rok 2022, kolumna 9.2, 9.2.1 i 9.2.1.1- 

prawidłowa kwota to 2.714.600,00 zł. /w każdej z kolumn/. Natomiast w załączniku 

przedsięwzięć w zadaniu dotyczącym zagospodarowania nabrzeża jeziora Więcborskiego 

limit łączny zobowiązań - kwota powinna wynosić 500.000,00 zł, a jest 550.000,00 zł.  

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu WPF. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 11 radnych 

Przeciw - 1 radna 

 

Opinia pozytywna 

 

Na salę obrad powróciła radna Dorota Wnuk /obecnych 13 radnych/ 

 

Projekt uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski 

 

Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Więcbork, od 

właścicieli nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy stanowi iloczyn liczby 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość i stawki opłaty określonej w § 2. W § 2 

uchwały ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady 

są zbierane i odbierane w sposób selektywny na terenie nieruchomości zamieszkałych  

w Gminie Więcbork, w wysokości 28,00 zł miesięcznie za jedną osobę zamieszkującą daną 

nieruchomość. 

Ustala się zwolnienie w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. Zwolnienie za miesiąc następuje w części stanowiącej iloczyn liczby 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość oraz kwoty w wysokości 2,00 zł. 

Zwolnienie przysługuje od miesiąca, w którym właściciel nieruchomości zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym zadeklarował posiadanie kompostownika 

przydomowego i kompostowania w nim bioodpadów stanowiących odpady komunalne. 
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Traci moc uchwała Nr XXVI/180/20 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 listopada 2020r. 

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz zwolnienia w 

części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi w zamian za kompostowanie 

bioodpadów stanowiących odpady komunalne w przydomowym kompostowniku. 

 

Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko- 

Pomorskiego i wchodzi w życie z dniem 1 lutego 2022r. 

 

Czynnikiem determinującym zmianę stawki jest wynik rozstrzygniętego przetargu na usługę 

odbioru odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych. Przetarg został 

rozstrzygnięty na mocy wcześniej zmienionego i podjętego przez Radę Miejską Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku w gminie Więcbork. Regulamin zmieniony został w oparciu 

o nowe zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, które pojawiły się  

w sierpniu br. dające  możliwość korekty w częstotliwości odbioru odpadów komunalnych 

oraz bio odpadów z terenów wiejskich w okresie letnim / możliwość rzadszego odbioru/. 

Zmiana dokonana w tym zakresie w regulaminie gminnym przełożyła się na dane zawarte  

w specyfikacji przetargowej dotyczącej odbioru odpadów komunalnych. Po przeanalizowaniu 

jedynej oferty, jaka wpłynęła od Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku Sp. z o. o., 

która jest wyższa o kwotę plisko 300.000,00 zł w porównaniu do roku ubiegłego podjęto 

decyzję o wzroście stawki opłaty. Większe koszty odbioru spowodowane są ceną odpadów  

o około 10%, wyższą kalkulacją paliwa, wyższymi kosztami stałymi oraz kosztami 

pracowniczymi. Ponadto przy analizie kosztów wzięto również pod uwagę utrzymanie Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów w Dalkowie, gdzie mieszkańcy przez cały rok od pn-sob. 

mogą dostarczać odpady segregowane, koszty administracyjne, jak również koszty kontroli  

i edukacji. 

Mając powyższe na uwadze Burmistrz Więcborka wnosi o zatwierdzenie wzrostu stawki za 

odbiór odpadów komunalnych z terenu gminy Więcbork z kwoty 25,00 zł na 28,00 zł. Wzrost 

spowoduje zbilansowanie się opłaty w stu procentach. 

 

Z obrad ubyła radna Beata Kopta /obecnych 12 radnych/ 

 

Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wenda poruszył temat wytworzonych przez okolicznych rolników odpadów  

w postaci folii i siatek – odpadów trudnych do zagospodarowania. Prosił, aby Referat 

Rolnictwa /…/ UM w Więcborku skierował pismo do odpowiednich organów dotyczące 

działań w kierunku odpowiedniej utylizacji ww. odpadów. Wcześniejsza akcja Gminy w tym 

zakresie rozwiązała problem, ale teraz znów zaczyna on się nawarstwiać. 

 

Radny Antczak powiedział, że jeszcze trzy lata temu, gdyby Kierownik mówił o takiej 

podwyżce to byłby przeciwny. Dziś kiedy skala podwyżek w kraju jest jaka jest, w tym 

dotyczy również odbioru odpadów, oczywiście będzie głosował „za”. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że temat filii rolniczej, siatek, sznurków itp. 

poruszany jest na zebraniach wiejskich od wielu lat. Dlatego też, kiedy pojawił się pierwszy 

konkurs zorganizowany przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, Gmina Więcbork 

złożyła stosowny wniosek i uzyskała środki w kwocie 500,00 zł brutto do tony odpadu. 
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Zebrano wszystkie odpady, jakie rolnicy na terenie gminy mieli. Taka akcja odbyła się w roku 

ubiegłym. W tym roku Fundusz również ogłosił taki konkurs bodajże w czerwcu br. gmina 

Więcbork dokonała tzw. inwentaryzacji odpadów i złożyła wniosek. W ubiegłym tygodniu 

wpłynęło wezwanie do uzupełnienia wniosku i to już zostało odesłane. Kierownik wyraził 

nadzieję, że środki pojawią się w kwietniu przyszłego roku i wówczas nastąpi zbiórka 

odpadów od rolników. Gmina ma już wytypowaną firmę, która zajmie się zbiórką 

bezpośrednio od rolników, gdyż dysponować będzie wagą przejazdową. Zatem nie będzie to 

wyglądało tak jak poprzednio, gdzie rolnicy musieli sami dostarczyć odpad na PSZOK  

w Dalkowie. Dla referatu to prawie 1 etat na obsługę tego zadania. Referat musiał 

zabezpieczyć wg planu zaświadczenia de mini mis dla rolników i wprowadzić te wszystkie 

zaświadczenia  do systemu oraz wysłać rolnikom za dowodem doręczenia. Po zebraniu folii 

okazało się dokładnie ile pomocy rolnik otrzymał, więc należało zrobić korektę 

zaświadczenia i wystawić rolnikowi nowe. Poza tym rolnicy  powyżej 100ha, a takich było 

siedemnastu musieli uruchomić procedurę BDO i również Referat UM tym się zajął, bo 

rolnicy tego nie mieli założonego. Ostatecznie wszystko udało się wyprowadzić i sprawnie 

zakończyć. Ma nadzieję, że i tym razem w przyszłym roku tak się stanie. 

 

Radny Jacek Kabattek wnioskował o zwiększenie do kwoty 3,00 zł upustu dla osób 

posiadających kompostowniki przydomowe. Ponadto prosił o ustawienie pojemnika na 

nakrętki w centrum Zakrzewka przy Szkole Podstawowej lub koło świetlicy wiejskiej. Dużo 

osób z tego, co wie zbiera nakrętki, a niekoniecznie potem chce im się to wieźć do 

Więcborka.  

 

Kierownik Referatu UM wyjaśnił, że jeżeli chodzi o serca na nakrętki to jest to inicjatywa 

LGD, która postawiła dwa takie pojemniki: w Runowie Krajeńskim i Sypniewie. Pojemnik  

w Więcborku został zakupiony przez Gminę Więcbork, natomiast w Wituni pojemnik pojawił 

się z inicjatywy mieszkańców sołectwa. Problem polega na późniejszym zadysponowaniu 

odpadu. Znaleziono firmę odbierającą, ale odpadu musi być odpowiednia ilość. Środki 

uzyskane z tego tytułu przekazywane są na rzecz niepełnosprawnej dziewczynki z Wituni, 

tam też w stodole u jednego z rolników składowane są worki z nakrętkami. Jeżeli chodzi  

o wniosek  radnego dotyczący podobnego pojemnika we wsi Zakrzewek Kierownik zapewnił, 

będzie on wzięty pod uwagę. Decyzję o wzroście kwoty upustu dla osób posiadających 

kompostowniki pozostawia radnym, choć sam jest zdania, ze powinna ona pozostać na tym 

samym poziomie tj. 2,00 zł.  
 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do zaproponowanej w projekcie uchwały kwoty mówił, 

że jest ona tak na prawdę czysto matematycznym wyliczeniem wynikającym z danych 

uzyskanych w przetargu. Żadna konieczność podwyżki nie cieszy, ale jeszcze dwa trzy 

miesiące temu, kiedy dzielił się z radnymi prognozami w zakresie gospodarki odpadami  

i obawami z tym związanymi przewidywał, że wzrost będzie musiał być znacznie wyższy. 

Patrząc na ościenne gminy, gdzie wzrost stawki jest większy np. w gminie Sępólno jest to 

kwota 31,00 zł, gmina Więcbork będzie nadal tą gminą, gdzie stawka ta będzie najniższą, 

chociaż jest ona najmniej korzystnie położona jeżeli chodzi o odległość do instalacji, do 

której wywożone są odpady. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W dalszej części posiedzenia Komisja omówiła plan pracy Rady Miejskiej na rok 2022 

oraz plany pracy poszczególnych Komisji RM na kolejny rok. 

 

Planu pracy RM oraz Komisji RM dostępne do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork. 

 

W sprawach różnych Burmistrza Więcborka przedstawił wniosek z 5 listopada, jaki 

wpłynął od lokalnego przedsiębiorcy w sprawie wykupu części działki leżącej przy ulicy 

Gdańskiej w Więcborku, która jest własnością Gminy Więcbork /radni otrzymali mapki  

z dokładną lokalizacją terenu/. Po wstępnym przeanalizowaniu sprawy Burmistrz uważał 

sprzedaż za dobre rozwiązanie, ale chciał aby i radni wyrazili swoją opinię w sprawie. 

Burmistrz zapoznał też radnych z pełną treścią wniosku uważając ją za istotną przy 

podejmowaniu stanowiska. Wniosek dotyczył pewnej całości, ale Burmistrz z góry 

poinformował wnioskodawcę, że część nie może być brana pod uwagę chociażby z racji 

istniejących tam ogródków działkowych mieszkańców. Sprzedaż dotyczyłaby ściśle 

określonego terenu, który radni otrzymali, jako wyodrębniony obszar ok. 1500m² na 

przedłożonych mapkach. Wnioskodawca przystał na zaproponowane rozwiązanie.  

 

Przewodnicząca RM pytała, czy ktoś rozmawiał już w tej sprawie z mieszkańcami, którzy  

mieszkają w budynku weterynarii, bo wydaje się jej że mają oni w tej części ogródki. 

 

Jeszcze nie. Nie przesadzałby tego, że mają oni tam ogródki. Patrząc z drogi wydaje się, że 

jest to bardziej teren niezagospodarowany, niż zagospodarowany. Obawia się, że po 

wystosowaniu zapytania teren ten okaże się dla mieszkańców bardziej niezbędny, niż  

w rzeczywistości jest – Burmistrz Więcborka. Burmistrz zauważył, że temat widzi tak, iż 

Gmina Więcbork ma grunt, który jest atrakcyjnie położony i może być przeznaczony jako 

teren pod działalność gospodarczą. Taką propozycję przedstawia Radnym oczekując ich 

stanowiska w sprawie. 

 

Radna Dorota Wnuk zapytała, czy wiadomo, czy wnioskodawca uporządkował już sprawę 

odbioru ścieków zanieczyszczających graniczące z jego zakładem, ogródki działkowe. 

 

Burmistrz Więcborka odparł, że według jego informacji, co zresztą może potwierdzić 

obecny na spotkaniu Kierownik referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku, w przedmiotowej 

lokalizacji były prowadzone prace, w rzeczonym zakresie. 

Kierownik Referatu UM potwierdził, że na zlecenie Gminy Więcbork Spółka Wodna 

dokonała naprawy odcinka kanalizacji deszczowej. Jeżeli chodzi o sprawę o której 

mówiła radna Wnuk, to wspólnie z Dyrektor Wydział Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, przeprowadził kontrolę  

i wyjaśnił zaistniały stan rzeczy. Okazało się, że ścieki pochodziły z mytych w niewłaściwy 

sposób pojemników, które wykorzystywane były w procesie produkcyjnym. Ta sytuacja już 

nie występuje po pierwsze w wyniku likwidacji kratki ściekowej i montażu instalacji 

prawidłowo odprowadzającej ścieki oraz z powodu zmiany profilu działalności.     
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Radna Dorota Wnuk stwierdziła, że z uwagi na sąsiedztwo obawiałaby się podjąć decyzję  

o sprzedaży. Uznała, że lepiej nie podejmować takiej decyzji bez rozmowy z mieszkańcami, 

którzy maja tam swoje działki. 

Burmistrz Więcborka uspokajał, że oczywiście nie widzi podjęcia ostatecznej decyzji, bez 

konsultacji sprawy również z osobami posiadającymi w tej lokalizacji ogródki działkowe.  

Radny Antczak wyraził poparcie dla sprzedaży, ale jak podkreślił dopiero po rozmowie  

z dzierżawcami działek ogrodowych.  

Przewodnicząca RM zaproponowała radnym wizję lokalną terenu. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że przedstawia ta sprawę radnym i zasięga ich opinii, bo 

chciałby udzielić wnioskodawcy odpowiedź. Kwestia spotkania z dzierżawcami pobliskich 

działek jest oczywista i taka konfrontacja na pewno się odbędzie. Z dużym 

prawdopodobieństwem jest w stanie ocenić, jaka będzie ich reakcja na wniosek. Ta opinia - 

zgoda nie jest kluczowa, bo to Gmina Więcbork jest właścicielem wnioskowanego terenu  

i ostateczna decyzja będzie należeć do niej, ale z mieszkańcami na pewno się spotka i będzie 

ta sprawę omawiał. 

Przewodniczący Komisji chciał wiedzieć, czy dzierżawcy płacą dzierżawę za grunt gminny 

Weterynarii. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że nie ma wiedzy na ten temat, ale z dużym 

prawdopodobieństwem nie. Teren raczej można traktować, jako bardzo duże podwórko. Te 

sprawy Gmina stara się regulować na bieżąco, choć bardzo duża część garaży, szopek 

postawionych na podwórkach nie ma uregulowanych spraw dotyczących opłat. Wynika to  

z faktu sprzedaży lokali w budynkach gminnych z wyodrębnieniem podwórek itp. ale w tym 

czasie tak regulowały to przepisy ustawowe.   

Przewodniczący Komisji uznał, że z głosów radnych wynika, że najlepszym rozwiązaniem 

będzie przed podjęciem ostatecznej decyzji porozmawiać z mieszkańcami - dzierżawcami 

ogródków działkowych i na najbliższym posiedzeniu Komisji przedstawienie radnym 

rezultatów tych rozmów. Wówczas też Komisja wyda opinię.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

Władysław Rembelski 

Śp. Władysław Rembelski Radny i Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku 

Kadencja 2018-2023 – zmarły 31 grudnia 2021r.  

 

 

 

 

 


